

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, NOVEMBER 27, 1991

(1)

[Text]

The Sub-Committee on Tax Matters of the Standing Committee on Finance met at 3:37 o'clock p.m. this day, in Room 253-D, Centre Block, for the purpose of organization, the Chairman, René Soetens, presiding.

Member of the Sub-Committee present: René Soetens.

Acting Members present: Murray Dorin for Greg Thompson; John Harvard for John Manley and Steven Langdon for Jack Whittaker.

Other Members present: Dennis Mills, Dave Worthy and Greg Thompson.

In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament: Basil Zafiriou, Senior Analyst. From the University of Ottawa: Carole Chouinard, Consultant.

Witnesses: From the Canadian Real Estate Association: Michael Ziegler, President; Pierre Beauchamp, Executive Vice-President; Paul McCrossan, Consultant. From Life Underwriters Association of Canada: John A. Bowden, Honourary Director and Chairman of LUAC's Tax Legislation Committee; Karl Keilhack, Vice-President, Taxation; William Babcock, Vice-President, Public Affairs. From the Canadian Home Builders' Association: Gary Reardon, President; John Kenward, Chief Operating Officer.

It was agreed on motion of Murray Dorin,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

It was agreed on motion of Murray Dorin,—That the Sub-Committee's *Minutes of Proceedings and Evidence* be henceforth printed in the quantity (550) copies and in the manner approved by the Board of Internal Economy; and,

—That an additional 450 copies be printed at this Sub-Committee's expense.

It was agreed on motion of Murray Dorin,—That all transcripts of any meeting *in camera* be destroyed at the end of the session.

It was agreed on motion of Murray Dorin,—That the Sub-Committee retain the services of one or more Research Officers from the Library of Parliament, as needed, to assist the Sub-Committee in its work, at the discretion of the Chairman.

It was agreed on motion of Murray Dorin,—That, as established by the Board of Internal Economy and if requested, reasonable travelling expenses be reimbursed to witnesses who will have appeared before the Sub-Committee.

Pursuant to Standing Order 108(2), the Committee proceeded to the consideration of the proposal of the Canadian Real Estate Association on Registered Retirement Savings Plans.

Michael Ziegler made a statement and, with the other witnesses from the Canadian Real Estate Association, answered questions.

PROCÈS-VERBAL

LE MERCREDI 27 NOVEMBRE 1991

(1)

[Traduction]

Le Sous-comité sur les questions fiscales du Comité permanent des finances, tient sa séance d'organisation à 15 h 37, dans la salle 253-D de l'édifice du Centre, sous la présidence de René Soetens (*président*).

Membre du Sous-comité présent: René Soetens.

Membres suppléants présents: Murray Dorin remplace Greg Thompson; John Harvard remplace John Manley; Steven Langdon remplace Jack Whittaker.

Autres députés présents: Dennis Mills, Dave Worthy et Greg Thompson.

Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: Basil Zafiriou, analyste principal. De l'Université d'Ottawa: Carole Chouinard, consultante.

Témoins: De l'Association canadienne de l'immeuble: Michael Ziegler, président; Pierre Beauchamp, vice-président exécutif; Paul McCrossan, conseiller. De l'Association des assureurs-vie du Canada: John A. Bowden, membre honoraire du conseil et président du Comité de la législation fiscale; Karl Keilhack, vice-président, Fiscalité; William Babcock, vice-président, Affaires publiques. De l'Association canadienne des constructeurs d'habitations: Gary Reardon, président; John Kenward, directeur général.

Sur motion de Murray Dorin, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à entendre des témoignages et en permettre l'impression en l'absence de quorum.

Sur motion de Murray Dorin, il est convenu,—Que le Sous-comité fasse imprimer 550 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*, suivant les directives du Bureau de régie interne;

—Que le Sous-comité en fasse imprimer à ses frais 450 exemplaires en supplément.

Sur motion de Murray Dorin, il est convenu,—Que toutes les transcriptions des séances tenues à huis clos soient détruites à la fin de la session.

Sur motion de Murray Dorin, il est convenu,—Que le Sous-comité, s'il le juge à propos et à la discrétion du président, retienne les services d'au moins un attaché de recherche de la Bibliothèque du Parlement, pour l'aider dans ses travaux.

Sur motion de Murray Dorin, il est convenu,—Que, suivant les directives du Bureau de régie interne et sur demande, les témoins ayant comparu devant le Comité soient remboursés de leurs frais de déplacement jugés raisonnables.

Conformément au paragraphe 108(2), le Sous-comité commence à étudier la proposition de l'Association canadienne de l'immeuble concernant les régimes enregistrés d'épargne-retraite (RÉER).

Michael Ziegler, de l'Association canadienne de l'immeuble, fait un exposé puis, avec les autres témoins, répond aux questions.